
 

PROTOKOLL 

 

DATUM 

 

 2024-11-12 

 

Kommunstyrelsen 
Tid 

09:00-15:33

Plats 

Kommunhuset Fjugesta - 
Sammanträdesrummet Multen 

 

Beslutande ledamöter 

Caroline Elfors (M) (ordförande) 
Peter Strömberg (M) (vice ordförande) 
Caroline Carlvier (M) 
Joel Olsson (KD) 
Kerstin Leijonborg (FL) 
Margareta Carlsson (V) 
Mikael Bergdahl (S) 
Christina Kareliussen (S) 
Annica Zetterholm (C) 
David Järn (C) 
Diana Steen (L) 
Skyeler Palm (-) 
Pia Frohman (MP)  ersätter Berth Falk (S) (2:e 
vice ordförande) 

Ersättare 

Harriet Östgren (M) 
Carl Stöltenhielm (M) 
Stefan Elfors (FL) 
Astrid Söderquist (C)

Övriga 

Åse Friberg (Kommunchef) 
Susanna Göransdotter (Utredningssekreterare) 
Maria Engdahl (Tf. Socialchef) 
Sandra Strömberg (Ekonom) 

Protokollet innehåller paragraferna §189 

Ordförande 

Caroline Elfors (M) 

Justerare 

Annica Zetterholm (C) 

Sekreterare 
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§189 Dnr:KS 24-672 

Avgifter för trygghetslarm  
Sammanfattning av ärendet 

Socialnämnden har lämnat ett förslag till kommunfullmäktige att besluta om nya avgifter för 
trygghetslarm. Socialnämndens förslag är att  
installationsavgiften för trygghetslarm lyfts ur maxtaxan samt att en avgift för  
larmknapp eller larmenhet som tappas bort eller går sönder tas ut på 714 kr.  
Förslaget är att avgifterna ska gälla från och med 1 februari 2025. 

Beslutsunderlag 

• §153 KSAU Avgifter för trygghetslarm (KS 24-672-4) 
• Tjänsteskrivelse – Avgifter för trygghetslarm (KS 24-672-3) 
• §126 SON Avgifter för trygghetslarm (KS 24-672-2) 
• Socialnämnden - Tjänsteskrivelse - Avgifter för trygghetslarm (KS 24-672-1) 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige 

1. fastställer avgift för borttappad larmknapp/larmenhet på 714 kr per enhet.  
2. undantar installationsavgiften från maxtaxan.  
3. beslutar att avgiften ska gälla från och med 1 februari 2025.  
4. delegerar till socialnämnden att årligen justera avgifterna med hänsyn till förändringar i 

kommunens självkostnad. 

Yrkanden 

Annica Zetterholm (C) yrkar på att det tas bort den egenkostnad på 714 kr för borttappad larmknapp. 
Vidare anser vi att en installationskostnad är orimligt hög. Kostnaden ska ingå i maxtaxan. 

Pia Frohman (MP) yrkar avslag på avgiften för borttappad larmknapp/larmenhet på 714 kr per enhet. 

Christina Kareliussén (S) yrkar bifall till Annica Zetterholm (C) ändringsyrkande.  

Diana Steen (L) och Skyeler Palm (SD) yrkar bifall till Pia Frohmans (MP) förslag till beslut 

Kerstin Leijonborg (FL), Joel Olsson (KD), Caroline Carlvier (M), Peter Strömberg (M) och Caroline 
Elfors (M) yrkar bifall till förslag till beslut. 
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Ajournering 

Sammanträdet ajourneras kl. 12:10 

Sammanträdet återupptas kl. 12:15 

Beslutsordning 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, ett ändringsyrkande från Annica Zetterholm (C) 
och ett ändringsyrkande från Pia Frohman (MP). 

Ordföranden ställer först Annica Zetterholms (C) ändringsyrkande mot Pia Frohmans (MP) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutat bifalla Pia Frohmans (MP) yrkanden. 

Ordföranden frågar sedan om kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag till beslut eller Pia 
Frohmans (MP) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla arbetsutskottets förslag till 
beslut.  

Voterings begärs och genomförs. 

Kommunstyrelsen godkänner följande voteringsordning. Den som önskar bifalla kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut röstar ja och den som önskar bifalla Pia Frohmans (MP) yrkande röstar 
nej. 

Caroline Elfors (M) Ja 

Peter Strömberg (M) Ja 

Caroline Carlvier (M) Ja 

Joel Olsson (KD) Ja 

Kerstin Leijonborg (FL) Ja 

Margaretha Carlsson (V) Ja 

Pia Frohman (MP) Nej 

Diana Steen (L) Nej 

Skyeler Palm (-) Nej 

Annica Zetterholm (C) Nej 

David Järn (C) Nej 

Christina Kareliussén (S) Nej 

Mikael Bergdahl (S) Nej 
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Med röstsiffrorna 6 för ja och 7 för nej har kommunstyrelsen beslutat bifalla Pia Frohmans (MP) 
yrkande.  

Protokollsanteckning 

Caroline Elfors (M) lämnar följande protokollsanteckning: "Centern riktar anmärkning mot 
socialnämnden för att de har ett ekonomiskt underskott men motarbetar socialnämndens arbete för att 
komma i budgetbalans. Centern presenterar heller inga alternativa förslag till åtgärder." 

Reservation 

Caroline Elfors (M), Peter Strömberg (M), Caroline Carlvier (M), Joel Olsson (KD), Kerstin 
Leijonborg (FL) och Margareta Carlsson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för arbetsutskottets 
förslag till beslut. 

Caroline Elfors (M) lämnar följande reservationsmotivering: "Oppositionen i kommunfullmäktige med 
S, C, Mp, L och vildarna har gett socialnämnden en anmärkning (en mycket skarp kritik) för att de går 
med underskott. Socialnämnden har också inkallats till kommunstyrelsen vid varje sammanträde för 
att berätta vad de gör för att komma tillrätta med underskottet. Socialnämnden har vidtagit en rad 
åtgärder varav olika taxor och avgifter är en av dem. Man kan tycka att varje taxa ger en marginell 
intäkt men här gäller devisen många bäckar små och socialnämnden har på ett metodiskt och 
ansvarsfullt sätt vänt på alla stenar. Socialnämnden grundar den aktuella avgiften i en gedigen 
utredning från förvaltningen och gör utifrån den, tillsammans med förvaltningen, en professionell 
bedömning att den bör finnas och är rimlig. Då är det anmärkningsvärt att S, C, L, Mp och vildarna i 
kommunstyrelsen, som inte är lika insatta i frågan, beslutar att avgiften inte får finnas. För att i samma 
andetag klaga på att nämnden inte håller sin budget. Oppositionen (S, C, L, Mp och vildarna) 
motarbetar aktivt nämnden i det arbete de kräver att nämnden ska göra. Och de presenterar heller inga 
egna förslag till åtgärder för budget i balans." 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige 

1. undantar installationsavgiften från maxtaxan.  
2. beslutar att avgiften ska gälla från och med 1 februari 2025.  
3. delegerar till socialnämnden att årligen justera avgifterna med hänsyn till förändringar i 

kommunens självkostnad. 

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras kl. 12:20 

Sammanträdet återupptas kl. 13:15 

Susanna Göransdotter 
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